

Silat cantik Kelantan tidak terkenal lagi

PENCAR SILAT
BEBERAPA jenis kebudayaan tradisional Kelantan yang berbentuk hiburan dan sukan kini hampir-hampir pupus

Di kalangan generasi baru tidak lagi mengenali permainan rakyat seperti coh, gajah patah, tikam seladang, seni silat cantik dan bola katak. Ini disebabkan ia tidak lagi menjadi permainan popular sejak munculnya beberapa jenis permainan baru yang kebanyakannya dari negara luar.

Kalau ada pun peluang kita melihat sukan tradisional hanya musim tertentu, biasanya di hari-hari perayaan keputeraan Sultan.

24 JUN 1984
 Satu lagi jenis permainan rakyat yang hampir pupus ialah silat cantik atau silat pulut. Suatu ketika dulu, seni silat ini menjadi persembahan istimewa di majlis kenduri kahwin atau ketika menyambut ketibaan pembesar negeri. Bagaimanapun kini hilang sedikit demi sedikit.

B. Minggu (M)
 Dalam tahun 70-an seni silat ini segar semula apabila sego-



● Ismail Hantu Raya

longan pencinta seni budaya di Kelantan cuba menghidupkan semula dengan menganjurkan kejohanan seni itu atau lebih popular dengan nama 'silat jatuh' di seluruh Kelantan.

Dipelajari

Kumpulan yang berusaha menghidupkan semula seni itu telah mencipta undang-undang kejohanan dengan kemas supaya tidak berlaku kejadian buruk ketika kejohanan berlangsung.

Hasil daripada usaha itu, seni silat cantik menjadi popular semula dan kini giat di-



Warisan

Oleh MAHMOOD AHMAD

pelajari oleh golongan muda di Kelantan.

Kejohanan ini juga telah menambah rezeki guru-guru silat, kerana semakin lama semakin ramai anak muda mempelajarnya. Guru-guru silat yang tidak aktif telah bergiat kembali.

Antara mereka yang terkenal seperti Junoh Udang Galah, Mokhtar Cucu Datuk Merah, Mamat Bubu Ranggah, Ismail Hantu Raya, Ibrahim Go Go, Man Rangjuna, Pak Tam, Hassan Sulung, Pak Da Awang dan Osman Bakar sentiasa didatangi oleh anak-anak muda.

Kejohanan seni silat

itu menjadi semakin hebat dalam tahun 1975, berikutan penyertaan dan sambutan dari pendekar-pendekar silat dari selatan Thailand.

Pertandingan antara pendekar Thai dengan pendekar Kelantan biasanya mendapat sambutan hangat. Sebab itu pihak penganjur akan memastikan setiap pertandingan akan disertai oleh pendekar Thailand. Walaupun harga tiket mahal, tetapi sambutan penonton tetap hangat setiap kali diadakan perlawanan.

Beberapa pendekar seni silat cantik amat